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Firma „Pedagog” z Krakowa prowadziła w gminie Krzymów warsztaty profilaktyczne dla młodzieży, rodziców i nauczycieli.

Młodzież miała okazję posłuchać m.in. o czyhających na nią zagrożeniach 
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SOŁECTWA PLANUJĄ WYDATKI
W gminie Krzymów rozpoczął się czas spotkań wiejskich, organizowanych w celu zaplanowania 
przyszłorocznych inwestycji z funduszy sołeckich.

IŚĆ W STRONĘ ŚWIATŁA
Siedemnastego września, w sali posie-

dzeń urzędu gminy zebrało się trzydzie-
ścioro mieszkańców sołectwa Krzymów. 
W spotkaniu wzięli też udział wójt gminy 
oraz krzymowscy radni. 

— Spotkanie przebiegło spokojnie. Pro-
pozycja rady sołeckiej została przyjęta przez 
mieszkańców prawie jednogłośnie, przy 
jednym głosie wstrzymującym się. Nie po-
jawiła się żadna alternatywna propozycja 
— powiedziała Anna Tomicka, sołtyska 
Krzymowa.

W przyszłym roku sołectwo Krzymów 
otrzyma z funduszu dwadzieścia dziewięć 
tysięcy czterysta sześćdziesiąt osiem złotych 
i czterdzieści groszy. Cała kwota zostanie 
przeznaczona na kontynuację prac związa-
nych z oświetleniem ulicy Mlecznej. Kon-
tynuację, ponieważ z tegorocznego budżetu 
sołectwa przeznaczonych zostało dziewięć 

tysięcy złotych na przygotowanie dokumen-
tacji pod tę inwestycję.

DLA RODZIN I STRAŻAKÓW
Na spotkanie wiejskie w Brzeźnie przy-

szło pięćdziesięcioro dwoje mieszkańców. 
Rada sołecka zaproponowała przeznacze-
nie pieniędzy z przyszłorocznego budżetu 
wsi, który wyniesie dwadzieścia dziewięć 
tysięcy czterysta trzydzieści jeden złotych, 
na zagospodarowanie placu przy boiskach 
„Orlik”. Plan zakładał zbudowanie ławek 
w sąsiedztwie boisk, wiaty przy palenisku 
ognisk oraz placu zabaw dla dzieci obok 
przepompowni, w szczycie strażnicy. Po-
mysł ten początkowo nie spodobał się 
mieszkańcom. Wskazywali oni na bardziej 
pilne potrzeby, jakimi jest budowa i remont 
dróg. Osoby z ulicy Miodowej narzekali na 
fatalny stan drogi. Obecny na zebraniu wójt 
Tadeusz Jankowski wyjaśnił, że część tej uli-

cy podlega utrzymaniu i konserwacji przez 
miasto Konin, dlatego gmina nie może jej 
wyremontować. Po tej informacji zaintere-
sowani problemem mieszkańcy Miodowej 
opuścili zebranie. Kontrowersje wzbudzał 
też stan ulicy Zdrojowej, wysypanej po 
budowie kanalizacji brudzącym, czerwo-
nym kruszywem. Wójt obiecał, ze zobo-
wiąże wykonawcę do przywrócenia drogi 
do stanu, w jakim była ona przed pracami 
kanalizacyjnymi. Tłumaczył też, że pienią-
dze z funduszu są zbyt małe, by zaspokoić 
drogowe oczekiwania mieszkańców. Swoją 
potrzebę zgłosili też strażacy, proponując 
przyznanie pieniędzy na zakup aparatów 
tlenowych. Ostatecznie podczas głosowania 
mieszkańcy Brzeźna zgodzili się na wydanie 
ośmiu tysięcy na sprzęt dla straży, pozosta-
ła część funduszu zostanie przeznaczona na 
realizację planu przedstawionego przez radę 
sołecką.  

CHODNIKI I DROGI
Zebrania wiejskie odbyły się  też 

w innych sołectwach. Mieszkańcy Paprotni 
przeznaczyli pięć tysięcy na wiatę przystan-
kową, piętnaście tysięcy na kontynuację bu-
dowy chodnika i ponad pięć tysięcy złotych 
na zakup krzeseł do świetlicy przy strażnicy 
OSP. Po raz kolejny z rzędu nie udało się 
przegłosować propozycji zainwestowania 
sołeckich pieniędzy w oświetlenie placu 
przy szkole. W zebraniu uczestniczyło oko-
ło trzydziestu mieszkańców.

Na budowę chodnika wokół szkoły po-
stanowili przeznaczyć sołeckie pieniądze 
mieszkańcy Smólnika. Inwestycja pochłonie 
ponad dwanaście tysięcy złotych. W Tere-
sinie wiejski budżet — wynoszący ponad 
osiem tysięcy złotych — zostanie zainwe-
stowany w naprawę drogi    mar.

ZNALEŹĆ CZAS NA ROZMOWĘ
Warsztaty odbywały się w zespołach szkół 

w Krzymowie i Brzeźnie. Spotkania z mło-
dzieżą dotyczyły agresji i przemocy – czyli 

zjawisk, które najbardziej dotykają młodych 
ludzi. Zajęcia były prowadzone w formie in-
teraktywnej, młodzi ludzie pracowali w gru-

pach, próbując samodzielnie określić, czym 
jest agresja, a czym przemoc. W trakcie spo-
tkania potwierdzali, że często są obiektami 
agresywnych zachowań, czasami też są ich 
sprawcami. 

— Zauważam, że młodzież jest coraz bar-
dziej odważna i świadoma wielu rzeczy. My 
dorośli czasami nie zdajemy sobie sprawy 
z tego, jak poważnie dzieciaki podchodzą do 
niektórych tematów. Na przykład do spraw 
związanych z wychowaniem — powiedziała 
Agnieszka Wojciechowska z firmy „Peda-
gog”.

Według jej spostrzeżeń, dzieci wiedzą 
i rozumieją, dlaczego rodzice nie pozwalają 
im wychodzić późnym wieczorem na spo-
tkania z rówieśnikami. Tymczasem rodzice 
też chcą wiedzieć o czym myślą ich dzieci, 
co dzieje się w ich głowach, jednak często 
nie mają czasu na to, by o tym z nimi poroz-
mawiać. Dlatego komunikacja z ich strony 
jest powierzchowna, ograniczająca się do 
klasycznych pytań o to, jak było w szkole.

— Żeby porozmawiać z dzieckiem w spo-

sób naturalny, trzeba przede wszystkim po-
kazać mu, że nasze intencje są szczere, że 
zawsze jesteśmy w stanie poświęcić dziecku 
czas i być dla niego, bez względu na to, jaka 
jest sytuacja. Bo trzeba również pozwalać 
dziecku na popełnianie błędów. Na nich 
najlepiej się uczymy — dodaje Agnieszka 
Wojciechowska.

Nie jest to łatwa umiejętność, dlatego 
prowadzone były również warsztaty dla 
rodziców. Poza komunikacją z dziećmi, 
rodzice poznawali informacje na temat cy-
berprzemocy — jednego ze złych znaków 
współczesnego świata. Spotkania dla na-
uczycieli również dotyczyły sztuki rozma-
wiania z dziećmi i młodzieżą oraz sprawno-
ści w wychwytywaniu sygnałów mogących 
świadczyć o doświadczaniu przez młodych 
ludzi agresji lub stosowaniu używek. 

Warsztaty w całości sfinansowała Gminna 
Komisja Rozwiązywania Problemów Alko-
holowych, przekazując na ten rodzaj profi-
laktyki pięć tysięcy złotych    mar.

URATOWAŁY HONOR GMINY

Po raz ósmy odbyły się Powiatowe 
Zawody Sportowo-Pożarnicze.                                              
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DZIĘKOWALIŚMY ROLNIKOM 
ZA ICH TRUD

W tym roku świętowaliśmy zakoń-
czenie żniw w Krzymowie.                                                     
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ZDERZENIA KONTROLOWANE

Zespół Szkół w Brzeźnie został 
włączony do programu Bezpieczna 
Szkoła.

                                                   
str.8

ORKIESTRA DĘTA JUŻ SFOR-
MOWANA

Zakończyła się rekrutacja do gmin-
nej orkiestry dętej. 
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A MOŻE BY TAK… NA RYBY?

Po raz ósmy odbyły się Powiatowe Zawody Sportowo-Pożarnicze. Drużyna żeńska z Kałku okazała się 
bezkonkurencyjna, o pechu mogą natomiast mówić strażacy z Krzymowa.

Zawody zostały rozegrane trzydziestego 
pierwszego sierpnia na stadionie w Ślesi-
nie. Gminę Krzymów reprezentowały dru-
żyna żeńska z OSP w Kałku i męska z OSP 
w Krzymowie. Rywalizacja toczyła się 
w dwóch konkurencjach, czyli sztafecie 
pożarniczej 7 x 50 m z przeszkodami oraz 
ćwiczeniach bojowych. Wśród pań, nie po 
raz pierwszy najlepsza okazała się drużyna 
z Kałku.

— Nie miały sobie równych w żadnej 
z rozgrywanych konkurencji. Dziewczyny 
uratowały honor gminy Krzymów i będą nas 
reprezentować na zawodach wojewódzkich 
— powiedział Julian Tomicki, Komendant 
Gminny OSP w Krzymowie.

Mniej szczęścia mieli krzymowscy straża-
cy-ochotnicy. Co prawda sztafetę przebiegli 
z dobrym czasem, jednak błąd popełniony 
podczas ćwiczeń bojowych, odebrał im na-

dzieję na zajęcie dobrego miejsca.
— Druga rota nie dokręciła dobrze węży 

ssawnych w wyniku czego powstała szczeli-
na i pompa nie mogła zassać wody. Z tego 
powodu mieliśmy gorszy czas, ponadto do-
staliśmy osiem punktów karnych, gdyż póź-
niej te węże złączył mechanik, co nie jest jego 

zadaniem — dodaje Julian Tomicki.
Ostatecznie, drużyna z Krzymowa zajęła 

dziesiąte miejsce.
W zawodach wystartowało siedemna-

ście drużyn, w tym pięć kobiecych. Turniej 
sędziowali strażacy z Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w Koninie   mar.

Celem Konkursu jest promocja w śro-
dowisku młodzieży szkolnej funduszy 
unijnych, a także pokazanie uczniom 
w ramach dobrych praktyk tego, co 
zmieniło się w ich okolicy dzięki unijnym 
środkom. Aby wziąć udział w Konkursie, 
należy do 20 listopada 2013 r. przesłać 
pracę, która będzie promowała Fundu-
sze Europejskie w Wielkopolsce, w tym 
efekty wdrażania Wielkopolskiego Regio-
nalnego Programu Regionalnego na lata 
2007-2013. Forma wykonania pracy jest 
dowolna: np. plakat, film w formie spotu 
reklamowego, storyboard, komiks, ani-
macja, collage itp. Szczegóły znajdują się 
w Regulaminie.

Co miesiąc Punkt Informacyjny Fun-
duszy Europejskich w Koninie organizuje 
w gminach powiatu konińskiego Mobilne 
Punkty Informacyjne Funduszy Europej-
skich. Podczas dyżuru mieszkańcy gminy 
mogą uzyskać bezpłatne informacje na 
temat Funduszy Europejskich oraz otrzy-
mać publikacje dotyczące FE.

Terminy i miejsca najbliższych Mobil-
nych Punktów dostępne są na stronie 
powiatu konińskiego www.powiat.konin.pl 
w zakładce Punkt Informacyjny Funduszy 
Europejskich.

Podobnie jak w poprzednich, kon-
kursowi towarzyszą lekcje europejskie, 
które do końca grudnia przeprowadzą 
konsultantki Punktu Informacyjnego Fun-
duszy Europejskich w Koninie. Aby wziąć 
w nich udział, szkoła powinna zgłosić się 
bezpośrednio do najbliższego Punktu In-
formacyjnego Funduszy Europejskich. Dla 
mieszkańców Konina, Słupcy, powiatu ko-
nińskiego i słupeckiego jest to: 

Dla laureatów przygotowano nagrody: 
I miejsce - rower, 
II miejsce - aparat fotograficzny, 
III miejsce - czytnik e-book.

W Ślesinie zmierzyło się siedemnaście drużyn z terenu powiatu konińskiego

Żeńska drużyna OSP, na zawodach powiatowych nie miała sobie równych

URATOWAŁY HONOR GMINY

Do udziału w piątej edycji Konkursu Młodzi wiedzą o fundu-
szach Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego 
w Poznaniu zaprasza uczniów szkół gimnazjalnych i Ponad-
gimnazjalnych.

MŁODZI WIEDZĄ  
O FUNDUSZACH

O FUNDUSZACH  
W TWOJEJ GMINIE

Punkt Informacyjny  
Funduszy Europejskich 

Starostwo Powiatowe w Koninie 

Al. 1-go Maja 9, 62-510 Konin 
tel.(063) 240 32 76 
fax: (063) 2403223 

e –mail: konin.wrpo@wielkopolskie.pl, 
konin.fe@wielkopolskie.pl

Punkt Informacyjny  
Funduszy Europejskich 

Starostwo Powiatowe w Koninie 

Al. 1-go Maja 9, 62-510 Konin 
tel.(063) 240 32 76 
fax: (063) 2403223 

e –mail: konin.wrpo@wielkopolskie.pl, 
konin.fe@wielkopolskie.pl

Jeś l i  poszukujesz środków na rozwój lub za łoże-
nie działalności gospodarczej , chcesz uczestniczyć 
w szkoleniach, dowiedzieć się, czy Twój pomysł ma szan-
sę na otrzymanie dofinansowania z Unii Europejskiej lub 
masz pytania związane z rozliczaniem projektu, skorzy-
staj z bezpłatnego dyżuru pracownika Punktu Informacyj-
nego Funduszy Europejskich z Konina w twojej gminie. 

Panie z Krzymowa i Brzeźna miały okazję zwiedzenia licheńskiego sanktuarium… …a także zrobienia pamiątkowego zdjęcia z aktorką Grażyną Zielińską 

Uczestnicy zjazdu mieli okazję podziwiać rzeźby Henryka Jankowskiego – niepełnosprawnego  
artysty ze Szczepidła

WIADOMOŚCI GMINY KRZYMÓW WIADOMOŚCI GMINY KRZYMÓW
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We wrześniu, dzięki sprzyjającej pogodzie, w naszych lasach wreszcie pojawiły się grzyby. Niestety, od  
połowy września, nie wszędzie można je zbierać.
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ONA TEMU WINNA!
Wszystkiemu winna jest Barczatka So-

snówka – motyl, którego larwy właśnie roz-
poczęły żerowanie na igłach sosen. Larwy 
Barczatki zostały odkryte w lasach w oko-
licach Żdżar i Brzeźna, brak reakcji na ich 
obecność może doprowadzić do usychania 
drzew. Dlatego, w celu ratowania drzewo-
stanów, Nadleśnictwo Konin podjęło de-
cyzję o dokonaniu oprysku zagrożonych 
kompleksów leśnych. W sumie był to ob-
szar o powierzchni trzystu pięćdziesięciu 
hektarów, głównie żdżarskie lasy, chociaż 
akcja objęła także lasy południowej części 
gminy Krzymów, w okolicach miejscowości: 
Hiszpania, Szwajcaria, czy Izabelin.

GRZYB TRUJĄCY, MIMO ŻE JADALNY
Informacje o oprysku na terenach obję-

tych akcją oraz w ich sąsiedztwie pojawiły 
się już w połowie września. Głosiły, że za-

bieg zostanie wykonany między osiemna-
stym a dwudziestym czwartym dniem tego 
miesiąca. Dlaczego nie wyznaczony został 
konkretny dzień? Ponieważ preparaty są 
rozpylane z samolotu, a do tego potrzebna 
jest odpowiednia, czyli bezwietrzna i sło-
neczna pogoda. W dniu oddawania gazety 
do druku, oprysk jeszcze nie został wyko-
nany. Do zwalczania larw Barczatki wyko-
rzystuje się środki o nazwie Sherpa i Mospi-
lan. Pierwszy z nich działa szkodliwie przez 
drogi oddechowe i po połknięciu. Działa 
drażniąco na drogi oddechowe i na skórę, 
wywołuje ryzyko poważnego uszkodzenia 
oczu, może powodować uszkodzenie płuc 
w przypadku połknięcia. Powtarzające się 
narażenie może powodować wysuszanie 
i pękanie skóry. Pary mogą wywoływać 
uczucie senności i zawroty głowy. 

Z tego powodu do piętnastego paździer-
nika obowiązywać będzie zakaz wstępu do 

opryskiwanych lasów. Nie wolno też jeść 
pochodzących z nich grzybów i owoców 
runa leśnego. Piękne prawdziwki, czy pod-
grzybki z takiego lasu, będą przez pewien 
czas grzybami trującymi.

NA ZŁOŚĆ GRZYBIARZOM?
Nie wszyscy amatorzy grzybów są zado-

woleni z akcji. A właściwie z terminu jej 
przeprowadzenia.

— To jest zrobione specjalnie w czasie 
największego wysypu i w najbardziej grzy-
bodajnych lasach naszej okolicy, żeby ktoś się 
mógł obłowić najszlachetniejszymi grzybami 
— twierdzi pan Zbigniew, mieszkaniec ko-
nińskiego osiedla Wilków.

Na argument, że trucizna jest tak samo 
niebezpieczna dla wszystkich, mieszkaniec 
Konina też ma odpowiedź.

— Do lasu nie wolno było wchodzić od 
osiemnastego. Oprysk mogli zrobić dwu-

dziestego czwartego. Przez parę dni grzyby 
rosły, bo nikt nie wchodził do lasu. Oczywi-
ście oprócz tych, którzy mogli wiedzieć, kie-
dy trucizna została rozpylona — dodaje pan 
Zbigniew.

Ale to już grzybiarska teoria spiskowa. 
Okazuje się też, że przeprowadzenie ta-

kiej akcji przed lub po sezonie na grzyby nie 
miałoby sensu.

— Żeby ten środek zadziałał skutecznie, 
akcję należało przeprowadzić właśnie teraz, 
kiedy larwy są w tym stadium rozwojowym 
— powiedział Andrzej Lalik z Nadleśnictwa 
Konin.

Na szczęście, lasów w naszej gminie jest 
wiele. A jeśli ktoś potrafi znajdować grzy-
by tylko w okolicach Hiszpanii, Szwajcarii, 
Izabelina, czy Żdżar, to do piętnastego paź-
dziernika będzie musiał zamienić tę pasję 
na przykład na wędkarstwo    mar.   

GOSPODYNIE ZINTEGROWANE
Panie z Krzymowa i Brzeźna wzięły udział w III Ogólnopolskim Zjeździe Kół Gospodyń Wiejskich 
w Licheniu.

Zjazd trwał dwa dni – siódmego i ósme-
go września. Rozpoczął go Jarmark Kultu-
rowy. Stoiska były rozłożone na placu przy 
Jeziorze Licheńskim. Podczas imprezy moż-
na było degustować potrawy kuchni regio-
nalnych, a także zobaczyć efekty pracy rę-
kodzielniczej kobiet wiejskich. Nie zabrakło 
atrakcji dla miłośników twórczości ludowej, 
bowiem na scenie prezentowały się zespo-
ły folklorystyczne. Akcentem związanym 
z profilaktyką nowotworową była możli-
wość wykonania badania mammograficz-
nego. 

W pierwszym dniu zjazdu uczestni-

czyła Zofia Szalczyk, podsekretarz Sta-
nu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi, a także aktorka Grażyna Zielińska. 
Drugi dzień zjazdu rozpoczął się przemar-
szem delegacji kół gospodyń z kościoła 
Matki Bożej Częstochowskiej do Bazyliki 
Najświętszej Maryi Panny Licheńskiej, gdzie 
o godz. 10.00 w kaplicy Trójcy Świętej odbył 
się wykład dr Wandy Półtawskiej pt. „Rola 
matek i babć w chrześcijańskim wychowa-
niu młodego pokolenia”. Spotkanie zakoń-
czyła Msza św. (godz. 12.00) w Bazylice 
w Licheniu Starym    mar.

MATERIAŁ PROMOCYJNY

zapowiedzi wydarzeń i relacje z imprez

www.facebook.com/gok.brzezno



Muzycy odwiedzili szkoły w Brzeźnie, 
Krzymowie i Paprotni w pierwszej poło-
wie września. Przygotowany na tę okazję 
program miał zapoznać dzieci i młodzież z 
instrumentami wchodzącymi w skład orkie-

stry dętej, pokazać, że można na nich zagrać 
każdy rodzaj muzyki, a sama muzyka jest 
też formą komunikacji.

— Gra na instrumencie jest wielką satys-
fakcją, dlatego warto podjąć taką naukę. 

Włożona w nią praca zwraca się z nawiązką 
w postaci pasji i dużej radości z tego, co się 
robi, że można komuś innemu przekazać coś 
w inny, muzyczny sposób — mówił Paweł 
Ciesielski z kwintetu Master Brass.

Uczniowie z entuzjazmem reagowali na 
prezentowaną muzykę. W programie prze-
platały się utwory klasyczne i kompozycje 
współczesnej muzyki rozrywkowej, ubrane 
w niepowtarzalne brzmienie instrumentów 
dętych.

— Znam dobrze muzyków kwintetu Ma-
ster Brass i wiem, że oni też zaczynali w 
wieku dziewięciu, dziesięciu lat, a dzisiaj są 
mistrzami w swoich dziedzinach — powie-
dział Krzysztof Kędziora, dyrektor Gminne-
go Ośrodka Kultury w Brzeźnie.

Rekrutacja zakończyła się sukcesem. Do 
orkiestry zgłosił się nadkomplet chętnych. 
Instruktorzy poszczególnych sekcji dokona-
li przesłuchań i wybrali osoby o najlepszych 
predyspozycjach. W sumie, do orkiestry 
trafiło ponad dwadzieścioro muzyków. Po-
wstała też tak zwana lista rezerwowa.

— Jeśli ktoś zrezygnuje z zajęć, wtedy bę-

dziemy zapraszać osoby z tej listy — dodaje 
Krzysztof Kędziora.

Pierwsze próby rozpoczną się w paździer-
niku. Każdy z muzyków będzie mógł nie-
odpłatnie wypożyczyć instrument oraz za 
darmo nauczyć się gry od podstaw    mar.Zespół Master Brass promował nabór do gminnej orkiestry dętej

O zaletach gry na instrumentach dętych, opowiadał  
kapelmistrz orkiestry Paweł Ciesielski 

Na ulicy Głównej trwa obecnie budowa chodników 

MATERIAŁ PROMOCYJNY

oglądaj galerię zdjęć z gminnych wydarzeń

słuchaj Ale!RADIA

czytaj Wiadomości Gminy Krzymów online
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Trzynaście psów czeka na adopcję w hotelu dla zwie-
rząt w Brzeźnie. 

Rozpoczął się remont ulicy Głównej w Brzeźnie. Wkrótce mieszkańcy będą 
mogli cieszyć się jej nowym wizerunkiem i funkcjonalnością.

GŁÓWNA SIĘ ZMIENIA

DO SERCA  
PRZYTUL PSA

Prowadzony przez Tomasza Opszalskie-
go hotel dość nieoczekiwanie zmienił się w 
schronisko – tymczasowy dom dla porzuca-
nych w gminie Krzymów psów.

— Gmina ma obowiązek zajmować się 
bezdomnymi zwierzętami na swoim terenie, 
zapewniając im schronienie. Ja postano-
wiłem gminie w tym pomóc, socjalizując i 
żywiąc je oraz szukając im nowych domów 
— mówi Tomasz Opszalski.

Porzucane psy często są po traumatycz-
nych przeżyciach. W powrocie do równo-
wagi psychicznej i zaufania do ludzi po-
magają im prowadzone przez właściciela 
hotelu zajęcia socjalizacyjne. Jest to rodzaj 
podstawowego szkolenia, dzięki któremu 

nowy przewodnik otrzymuje psa ułożone-
go.

— Poza tym, każdemu zainteresowanemu 
opiekunowi przekazuję wskazówki, mogę na-
wet przeprowadzić lekcje, mające pomóc w 
dalszym wychowaniu psa — dodaje Tomasz 
Opszalski.

Zainteresowanych adopcją psów prosimy 
o kontakt telefoniczny, pod numer telefonu: 
691-198-330. Można też zajrzeć na stronę 
internetową www.szarywilk.com.pl

Od wrześniowego numeru, w „Wiado-
mościach Gminy Krzymów” będziemy za-
mieszczać portrety czekających na adopcję 
psów. W tym numerze przedstawiamy Ba-
rego    mar.

ORKIESTRA DĘTA JUŻ  
SFORMOWANA
Zakończyła się rekrutacja do gminnej orkiestry dętej. Do wstąpienia w jej szeregi zachęcał uczniów 
z gminy Krzymów kwintet blaszanych instrumentów dętych Master Brass.

Dziewiątego września, na przeznaczonym 
do modernizacji dwu i pół kilometrowym 
odcinku ulicy, pojawili się pracownicy i ma-
szyny firmy realizującej inwestycję.

— Ja już przestawałem wierzyć w to, że 
kiedykolwiek do tego remontu dojdzie —
mówi jeden z mieszkańców Brzeźna.

Rzeczywistość pokazuje, że warto pod-
trzymywać wiarę. Pierwszy etap moderniza-
cji obejmuje dostosowanie szerokości jezd-
ni do wymaganych parametrów i budowę 
chodników z kostki brukowej. Drugi etap 

Dostojny pies w typie owczarka środkowoazjatyckiego.    
Przez kilka dni był uwięziony w wykopie przy opuszczonym domu. Z opresji ura-
towała go Ochotnicza Straż Pożarna z Brzeźna. 
Bary jest wysterylizowany, zachipowany, całkowicie zdrowy. Jest też bardzo spo-
kojny, lubi spacerować. Czujny pies, nowemu właścicielowi zapewni poczucie 
bezpieczeństwa, dobrze pilnując domostwa

Bary

obejmie budowę odwodnienia i chodników 
po drugiej stronie ulicy. Dopiero po zakoń-
czeniu tych prac zostanie wylana nowa na-
wierzchnia asfaltowa.

Modernizacja powoduje dodatkowe 
utrudnienia dla kierowców i pieszych, ale 
dla oczekiwanego efektu chyba warto się 
przemęczyć jeszcze przez niecałe dwa mie-
siące. Wszystkie prace związane z remon-
tem Głównej planowo mają się zakończyć 
piętnastego listopada    mar.

RADNI ZALEGALIZOWALI  
DOWOZY DZIECI DO SZKOŁY

RUCHY W KASIE
Do gminnej kasy wpłynęły między inny-

mi trzy tysiące dwieście złotych z odsetek 
od nieterminowych wpłat z tytułu podat-
ków i opłat, dotacja państwa na realizację 
zadań bieżących gminy w wysokości prawie 
trzydziestu czterech tysięcy złotych. Wśród 
wydatków radni przeznaczyli dwadzie-
ścia tysięcy na budowę wieży widokowej 
w Brzeźnie, czternaście tysięcy na projekt 
„Wesoły Przedszkolak” , dwanaście na do-
wozy dzieci do szkół. Rośnie też kwota, 
jaką gmina musi wpłacać na schronisko dla 
zwierząt. W sumie wpłaciliśmy już na nie 
ponad piętnaście tysięcy złotych. Niestety, 
przybywa bezdomnych psów, a gmina ma 
obowiązek o nie zadbać.

Pierwsza po wakacyjnej przerwie sesja rady gminy odbyła się szóstego września. Radni przyjęli zmiany w budżecie i 
wysłuchali informacji na temat spółdzielni socjalnych. Zalegalizowali też dowóz dzieci z Potażnik do Zespołu Szkół 
w Brzeźnie.

GOŚCIE SPECJALNI
Na zaproszenie radnej Ewy Jeżak, go-

ściem XXVII sesji był Jarosław Wypyszyń-
ski z Konińskiego Ośrodka Wspierania 
Ekonomii Społecznej, który zapoznał rad-
nych z ideą spółdzielczości socjalnej.

— Jesteśmy zainteresowani powołaniem 
takiej spółdzielni w gminie Krzymów, tym 
bardziej, że zatrudnienie mogłoby w niej 
znaleźć kilka bezrobotnych osób. Jest kilka 
pomysłów na jej profil, ale ostatecznej decy-
zji w tej sprawie jeszcze nie ma — powie-
działa Danuta Mazur, Przewodnicząca Rady 
Gminy Krzymów. 

Raport o stanie bezpieczeństwa w gminie 
przedstawił też Leszek Juszczak, Komen-
dant Komisariatu Policji w Starym Mieście, 

obejmującego swoim zasięgiem także naszą 
gminę. Z przedstawionej relacji wynika, że 
gmina Krzymów jest bezpieczna mimo, że 
siedziba policji została przeniesiona do Sta-
rego Miasta. Informacje o realizacji zadań 
przedstawiła też gminna Ochotnicza Straż 
Pożarna.

RODZINA I SZKOŁA
Radni jednogłośnie przyjęli Gminny 

Program Wspierania Rodziny na lata 2013-
2015. Program został opracowany przez 
pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Krzymowie, pod kierunkiem 
Danuty Kołodziej. Samorządy zostały zo-
bligowane do napisania takiego planu przez 
państwo.

Gimnazjaliści z Potażnik mogą już legal-
nie uczęszczać do Zespołu Szkół w Brzeź-
nie. Dotychczas miejscowość należała do 
obwodu krzymowskiego, jednak młodzież 
chodziła do bliżej położonej szkole w Brzeź-
nie. Dzięki podjęciu uchwały w sprawie 
zmiany obwodów szkół, Potażniki zostały 
przypisane do obwodu brzezińskiego.

— Jest to zmiana, którą podyktowało ży-
cie. Skoro rodzice podjęli decyzję, że wolą po-
syłać dzieci do Brzeźna, to radni przychylili 
się do niej i zmienili granice szkolnych ob-
wodów. Dzięki temu, dzieci będą mogły być 
zgodnie z prawem dowożone gimbusem do 
Brzeźna — dodała Danuta Mazur    mar.

Projekt współfinansowany ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego

Program Operacyjny Kapitał Ludzki 2007-2013 Priorytet VII, Działanie 7.1 Poddziałanie 7.1.1. 
Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej.

UWIERZYĆ W SIEBIE 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 62-513 Krzymów, ul. Kościelna 2
tel./fax 63 241 30 31, e-mail: gops.krzymow@konin.lm.pl 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Krzymowie realizuje projekt:

 w okresie 01.07.2013 - 31.12.2013 r.

W RAMACH PROJEKTU ODBYWAĆ SIĘ BĘDĄ
 

- kursy opieki nad osobą niepełnosprawną
- kursy pierwszej pomocy 

- kursy języka niemieckiego (poziom podstawowy)
- kursy prawa jazdy kategorii B

- warsztaty z prowadzenia gospodarstwa domowego
- spotkania grupowe i indywidualne z doradcą zawodowym 

i psychologiem

wejdź na www.krzymow.pl! 



Podziękowanie za tegoroczne plo-
ny rozpoczęła Msza święta odprawiona 
w krzymowskim kościele pod wezwaniem 
Niepokalanego Poczęcia Najświętszej Ma-
ryi Panny. 

— Najważniejsi wśród nas są rolnicy. 

To dzięki waszemu trudowi i trosce mamy 
co jeść, możemy funkcjonować — mówił 
ks. Ireneusz Mrowicki, proboszcz parafii 
w Krzymowie. 

Po mszy, uczestnicy dożynek przema-
szerowali w asyście orkiestry dętej na 

stadion. W korowodzie jechały też nowo-
czesne traktory, jako symbol moderni-
zującego się rolnictwa i wóz konny, jako 
symbol polskiej wsi, która przechodzi już 
do historii.

Na stadionie odbyły się części oficjalna 

i artystyczna. Dożynki otworzyli: Wójt 
Gminy Krzymów Tadeusz Jankowski 
i Przewodnicząca Rady Gminy Danuta 
Mazur.

— Prawdziwymi gospodarzami tej im-
prezy są rolnicy — podkreślał Tadeusz 

Starostowie Dożynek Gminno-Parafialnych w Krzymowie: 
Agnieszka Augustyniak, wraz z mę-

żem Tomaszem, mieszkają w miejscowości 
Rożek Krzymowski. Posiadają gospodar-
stwo rolne o powierzchni 30 ha, nastawio-
ne głównie na produkcję mleka. Obecnie 
w gospodarstwie hodowanych jest 30 szt. 
krów i 10 opasów.

Mirosław Ignaczak wspólnie z żoną 
Renatą, mieszkają w Adamowie. Ich go-
spodarstwo rolne ma powierzchnię 24 ha, 
natomiast 35 ha stanowi dzierżawa. Hodu-
ją obecnie 18 macior, trzoda chlewna liczy 
obecnie łącznie 150 szt. oraz 19 szt. bydła.

Jankowski.
Starostami dożynek byli w tym roku 

Agnieszka Augustyniak i Mirosław Igna-
czak, którzy przekazali przedstawicielom 
władz samorządowych chleb upieczony 
z tegorocznej mąki.

— Tym chlebem będziemy się łamać 
wszyscy ze wszystkimi. Pragniemy kulty-

wować ten zwyczaj w naszej gminie, wszak 
to symbol pracy wszystkich rolników — 
mówiła Danuta Mazur.

W uroczystości uczestniczyli mię-
dzy innymi: poseł na Sejm RP Tomasz 
Nowak, radny sejmiku wojewódzkiego 
Wojciech Dąbrowski, starosta Małgorza-
ta Waszak i delegacja z zaprzyjaźnionej 

z naszą gminą wsi Iwanów na Ukrainie. 
Program prowadzili Mirosława Wyrwiń-
ska i Krzysztof Kędziora.

Podczas dożynek zostały rozstrzygnięte 
dwa konkursy: na najpiękniejszy wieniec 
oraz na najpiękniejszą dożynkową de-
korację posesji. W pierwszym zwyciężył 
wieniec przygotowany przez koło Gospo-
dyń Wiejskich z Krzymowa. Do drugie-
go konkursu wpłynęły trzy zgłoszenia. 
Najlepszą dekorację przygotowało KGW 
w Krzymowie, drugie miejsce przypadło 
Państwu Augustyniakom z Rożka, a trze-
cie sołectwu Krzymów. Po części oficjal-
nej rozpoczęły się prezentacje artystów 
z gminy Krzymów i gości z Ukrainy. Już 
po raz trzeci mieliśmy okazję podziwiać 
kolorowe widowisko młodych tancerek 
i tancerzy z grupy tanecznej „Gracja” 
z Winnicy na Ukrainie. Interesujący wy-
stęp dał też zespół z domu kultury w Iwa-
nowie.

— Nasze kultury mają wiele podob-
nych cech. Muzyka, stroje ludowe, język. 
My zresztą też śpiewamy po polsku i ro-
zumiemy polską mowę. Przecież jesteśmy 
Słowianami i częściowo mamy wspólną 
historię — powiedział Oleg Pankowiecki, 
dyrektor domu kultury w Iwanowie. 

Dożynkom towarzyszyły również inne 
atrakcje. Dzieci mogły bawić się na dmu-
chanych zjeżdżalniach, popływać łódkami 
w specjalnym basenie oraz wziąć udział 
w zabawach i konkursach organizowa-
nych przez animatorów. Na wszystkich 
głodnych czekały potrawy przygotowane 
przez działające w gminie Koła Gospodyń 
Wiejskich. Imprezę zakończyła zabawa 
ludowa    mar.

Sołectwo Krzymów

Otwarcia Dożynek dokonali: Wójt Gminy Krzymów Tadeusz Jankowski oraz Przewodnicząca Rady Gminy  
Krzymów Danuta Mazur

Dekoracja Państwa Augustyniaków z Rożka

Przekazania chleba gospodarzom gminy, dokonali tegoroczni starostowie: Agnieszka Augustyniak  
i Mirosław  Ignaczak

Gwiazdą wieczoru był zespół „Gracja” z Winnicy na Ukrainie

Nie zabrakło tradycyjnych przyśpiewek, które wykonały zespoły: „Krzymowiacy” i „Brzeźnianki”

Koło Gospodyń Wiejskich w KrzymowieKoło Gospodyń Wiejskich w Krzymowie

Koło Gospodyń Wiejskich w Krzymowie

fot. P. Markowski (x5)

fot. P. Markowski (x4)

W tym roku świętowaliśmy zakończenie żniw w Krzymowie. Gminno-Parafialne Dożynki były barwnym  
widowiskiem w międzynarodowej obsadzie artystycznej.

WIADOMOŚCI GMINY KRZYMÓWWIADOMOŚCI GMINY KRZYMÓW 76

DZIĘKOWALIŚMY ROLNIKOM ZA 
ICH TRUD



Goście przyjechali w nasze strony dwu-
dziestego dziewiątego sierpnia. W imieniu 
władz gminy powitał ich Krzysztof Kędzio-
ra, dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
w Brzeźnie.

Podczas wizyty, delegacja odwiedziła Ze-
spół Szkół, kościół i GOK w Brzeźnie oraz 
Centrum Sportów Ekstremalnych i Warsz-
tat Terapii Zajęciowej w Paprotni. Goście 
odwiedzili też gospodarstwo agroturystycz-
ne „Zagroda Borovo”, gdzie zostali podjęci 

kolacją. Dodatkowymi atrakcjami były wy-
jazdy do Lichenia i Centrum Handlowego 
Ferio. Pierwszego września wystąpili na 
Dożynkach Gminno-Parafialnych w Krzy-
mowie.

Ukraińskiej delegacji przewodził wójt 
Iwanowa, Wiktor Onofryczuk. Krzymów 
oraz Iwanów od dwóch lat łączy umowa 
partnerska.

Panie wójcie, jak doszło do podpisania 
umowy Iwanowa z gminą Krzymów?

Wiktor Onofryczuk: — Umowę podpi-
saliśmy w 2011 roku. Szukaliśmy w Polsce 
gminy, która będzie podobna do naszej. Wa-
szą gminę odkryliśmy dzięki Stowarzyszeniu 
Ukraina-Polska-Niemcy.

Na czym polega podobieństwo gmin 
Iwanów i Krzymów?  

— Jesteśmy podobni pod względem ilości 
mieszkańców i zajmowanego obszaru.

Czego chce się Pan nauczyć w Polsce 
jako samorządowiec?

— Przede wszystkim chcemy zobaczyć, 
jak u Was funkcjonują mechanizmy spra-
wowania władzy samorządowej, w tym 
zarządzanie gminnym budżetem. Chociaż 
nasze gminy są podobne pod względem ilo-
ści mieszkańców, to nasz budżet jest dziesięć 
razy mniejszy od Waszego. Dlatego też chce-

my dowiedzieć się w Polsce, w jaki sposób 
można pozyskiwać dodatkowe pieniądze do 
budżetu.

Czy jest jeszcze coś, co Was interesuje lub 
inspiruje? 

— Tak. To baza sportowa. U nas nie ma 
takich stadionów, „Orlików”. Pod tym wzglę-

dem bardzo nam do Was daleko. Dlatego za-
leży nam, żeby dowiedzieć się, w jaki sposób 
szukacie inwestorów i sponsorów. Chcieliby-
śmy skorzystać z Waszych doświadczeń, aby 
i u nas podnieść poziom wychowania spor-
towego.

W gminie Krzymów jesteście drugi raz. 
Co szczególnie Wam się u nas podoba? 

— Rozwój. To, że remontujecie szkoły, dro-
gi, że szybko podnosi się Wasza jakość życia. 
I to też nas cieszy    Rozmawiał Paweł Markowski

ZIELONA ŚWIATŁO DLA  
SPÓŁDZIELCZOŚCI SOCJALNEJ

Uczniowie przeszli ulicami Brzeźna, oznaczając najniebezpieczniejsze miejsca

Cztery dni przebywała w gminie Krzymów delegacja z Iwanowa na Ukrainie. 

Delegacja ukraińska odwiedziła także sanktuarium w Licheniu. Pierwszy z lewej – Wiktor Onofryczuk,  
wójt Iwanowa

Zespoły z Iwanowa uświetniły swoimi występami tegoroczne dożynki w Krzymowie

Justyna Bocian, dowódca żeńskiej drużyny OSP Kałek

Komisja przy Konińskim Ośrodku Wspie-
rania Ekonomii Społecznej pozytywnie oce-
niła realną możliwość utworzenia takiej 
spółdzielni w naszej gminie. Z pomysłem 
wyszły: Urząd Gminy w Krzymowie i Sto-
warzyszenie na Rzecz Rozwoju Edukacji w 
Brzeźnie, które będą organami założycielski-
mi podmiotu. Jego powstanie pozwoliłoby 

wygenerować nowe miejsca pracy.
Do spółdzielni mogą przystąpić osoby 

bezrobotne, mające pomysły na działalność 
gospodarczą, ale nie mające możliwości ich 
zrealizowania. Zgłoszenia, do drugiego paź-
dziernika, przyjmuje Jacek Popielarz z Urzę-
du Gminy w Krzymowie, pokój numer 4, tel. 
63 241-37-63. 

W gminie Krzymów może zostać powołana spółdzielnia socjalna. Gdyby tak się stało, powstałyby nowe 
miejsca pracy.

Osoby, które zostaną zakwalifikowane do 
projektu będą mogły skorzystać z dwunastu 
bezpłatnych szkoleń, na których miedzy in-
nymi poznają ideę spółdzielczości socjalnej 
oraz nauczą się opracowywania biznespla-
nów.

Spółdzielnia socjalna jest podmiotem 
łączącym cechy przedsiębiorstwa oraz or-

ganizacji pozarządowej, mająca umożliwić 
jej członkom, którymi muszą być w 50% 
osoby bezrobotne (minimum od dwunastu 
miesięcy), powrót do uregulowanego życia 
społecznego i aktywności na rynku pracy. 
Spółdzielnia socjalna, opiera się na zasadzie 
osobistego świadczenia pracy przez jej człon-
ków    mar.
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Zespół Szkół w Brzeźnie został włączony do programu Bezpieczna Szkoła. Dziesiątego września przed  
budynkiem gimnazjum stanęły symulator zderzeń i… patrol policji. 
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GRUNT TO DYSCYPLINA

DELEGACJA PRZYJACIÓŁ

— Mam bardzo zdyscyplinowaną drużynę — mówi Pawłowi Markowskiemu Justyna Bocian, dowódca 
żeńskiej drużyny OSP Kałek, najlepszej kobiecej drużyny powiatu konińskiego.

fot. K. Kędziora (x3)

fot. archiwum

DZISIAJ BEZ MANDATÓW
Akcję zorganizowały Komenda Miejska 

policji w Koninie oraz Radio Konin.
— Chcemy zwrócić uwagę na to, że wy-

typowane do programu szkoły są położone 
w ruchliwych, nie zawsze bezpiecznych dla 
pieszych miejscach. Akcja ma też wymiar 
prewencyjny i edukacyjny — powiedziała 
Aneta Kwiatkowska, dyrektorka Radia Ko-
nin.

Rolę prewencyjną pełnił patrol policji, 
który kontrolował, czy rodzice przywożący 
dzieci do szkoły zadbali o foteliki i zapięte 
pasy. Okazało się, że nie zawsze tak jest.

— Zatrzymaliśmy między innymi panią, 
która przewoziła dzieci bez zapiętych pasów 
bezpieczeństwa i bez fotelika, ponadto samo-
chód nie miał aktualnych badań technicz-
nych, kierująca nie posiadała też przy sobie 
ważnego ubezpieczenia OC. Za nie zapięte 
pasy grozi mandat w wysokości stu złotych 
i dwóch punktów karnych, za przewożenie 
dziecka bez fotelika lub siedziska, kierowcy 
grozi mandat w wysokości stu pięćdziesięciu 
złotych i czterech punktów karnych, za brak 
ubezpieczenia pięćdziesiąt złotych manda-
tu — powiedział sierżant sztabowy Łukasz 
Kwieciński z KMP w Koninie.

Tego dnia obyło się bez sankcji, policja 
musiała jednak zatrzymać dowód rejestra-
cyjny właścicielki pojazdu. Kierująca wzięła 
też udział w teście zderzeniowym na symu-
latorze. 

Jednym z najważniejszych problemów 
związanych z bezpieczeństwem drogowym 
przy Zespole Szkół w Brzeźnie jest brak 
parkingu dla rodziców przywożących dzie-
ci.

— Co prawda jest parking przy sklepach 
GS, ale dla rodziców to za daleko, więc 
wjeżdżają na plac przed gimnazjum, igno-
rując znak zakazu. A tam jest mało miejsca 
i podczas manewru cofania może dojść do 
wypadku, ponieważ zachowania idących do 
szkoły dzieci są nieprzewidywalne, a kierow-
ca może nie zauważyć w bocznym lusterku 
przemieszczającego się między samochoda-
mi ucznia — powiedziała Urszula Kuchar-
ska, dyrektorka Zespołu Szkół w Brzeźnie.

Szkoła stara się rozwiązać ten problem. 
Prowadzone są rozmowy z władzami gmi-
ny w celu znalezienia miejsca, na którym 
rodzice zostawialiby samochody.

Uczniowie biorący udział w akcji Bez-
pieczna Szkoła mogli skorzystać z symula-
tora zderzeń, wysłuchali prelekcji na temat 
poruszania się po drogach i o konieczności 
zapinania pasów bezpieczeństwa podczas 
jazdy samochodem. 

BRZEŹNO JEŹDZI Z GŁOWĄ
Akcja policji i radia stała się też pretek-

stem do happeningu podsumowujące-
go ogólnopolski konkurs „Jeżdżę z gło-

wą”. Konkurs odbył się w minionym roku 
szkolnym, brali w nim udział gimnazjaliści 
z Brzeźna, wygrywając dla szkoły tablicę 
multimedialną. Happening polegał na mar-
szu do niebezpiecznych miejsc i oznaczeniu 
ich specjalnymi flagami z komunikatem 
„Brzeźno jeździ z głową”.

— Te miejsca określili w wypełnianych 
ankietach mieszkańcy Brzeźna. Są to punk-
ty niebezpieczne dla pieszych, rowerzystów 
i pozostałych uczestników ruchu — powie-
dział Rafał Szkudelski z ZS w Brzeźnie, 
szkolny koordynator konkursu. 

Trasa marszu wiodła z gimnazjum na 
ulicę Leśną, gdzie na skrzyżowaniu z ulicą 

Kwiatową został oznakowany pierwszy nie-
bezpieczny punkt, następna flaga została 
umieszczona na skrzyżowaniu ulic Kwia-
towej z Główną. Trzecim niebezpiecznym 
miejscem, wskazanym w ankiecie przez re-
spondentów jest skrzyżowanie ulic Głównej 
z Konińską. Ostatnia flaga została jednak 
wbita przy wjeździe do parku.

Ostatnim etapem podsumowania kon-
kursu „Jeżdżę z głową” będzie spotkanie 
z władzami gminy, do którego dojdzie pod 
koniec września    mar.

Twoja drużyna zdobyła pierwsze miej-
sce na powiatowych zawodach sportowo-
-pożarniczych w Ślesinie. Dużą miałyście 
konkurencję?

— Miałyśmy do pokonania cztery drużyny 
żeńskie, z których każda była dobra, dlatego 
miałyśmy mały stresik na początku. Ale po-
wiodło się nam.

Drużyny męskie i kobiece startują 
w takich samych konkurencjach: sztafecie 

i ćwiczeniach bojowych. Czy jesteście trak-
towane tak samo jak mężczyźni, czy może 
parametry dla drużyn żeńskich są trochę 
inne niż dla panów?

— Są takie same. Jedynie w sztafecie jest 
mała różnica. Mężczyźni przeskakują na pią-
tym odcinku przez płot o wysokości półtora 
metra, a my mamy mały płotek, który jeste-
śmy w stanie swobodnie przeskoczyć. W ćwi-
czeniach bojowych wszystkie parametry są 

wspólne dla mężczyzn i kobiet. Mamy me-
chanika – kobietę, która podaje klucz i smoka 
w trakcie skręcania ssawny.

Co to jest smok?
— To jedna z części ssawnej, znajdująca się 

na ostatnim odcinku. Kiedy do basenu wrzu-
cane są złączone węże ssawne, to smok jest 
tym elementem, który zaciąga wodę.

To pewnie dlatego mówi się, że ktoś pije, 
jak smok?

— (Śmiech) Pewnie tak. Wracając do dru-
żyny, to mamy jednego mężczyznę, który po-
maga nam odpalić motopompę.

I to jest dopuszczalne przez regulamin?
— Oczywiście. Kiedyś było tak, że to me-

chanik-mężczyzna podawał  klucz i smok. Od 
pewnego czasu wymagane jest, aby robiła to 
kobieta-mechanik, a mężczyzna, jako drugi 
mechanik, uruchamia motopompę, żeby nas 
trochę odciążyć.

Jakie czasy osiągnęłyście na zawodach 
powiatowych? 

— W sztafecie minutę siedem sekund 
i siedemdziesiąt jeden setnych sekundy, na-
tomiast w ćwiczeniach bojowych pięćdziesiąt 
sekund i niestety pięć punktów karnych, czyli 
dodatkowe pięć sekund.

Jak długo przygotowywałyście się do za-
wodów?

— Bardzo krótko. Niecały tydzień.
To chyba znaczy, że doskonale znacie 

swoje rzemiosło i…macie bardzo dobrą 

kondycję.
— Na to wygląda. (Śmiech)
Trudno jest być dowódcą drużyny?
— Piastuję tę funkcję od czterech lat. Czy 

to trudne? Nie wydaje mi się, że jest to aż tak 
odpowiedzialna funkcja.

Co zatem należy do twoich obowiąz-
ków?

— Muszę uczestniczyć w odprawie, do-
wiedzieć się, jakie są wymagania, żeby nie 
otrzymać punktów karnych, przypomnieć 
dziewczynom, żeby sygnalizowały wykona-
nie zadań na swoich odcinkach, wspierać je, 
wydawać komendy. A poza tym uczestniczę 
w sztafecie. Biegnę.

I musisz mieć autorytet, żeby zdyscypli-
nować drużynę.

— Mam bardzo zdyscyplinowaną drużynę 
i aż tak dużego wysiłku w to nie wkładam, 
aczkolwiek trzeba trzymać nad wszystkimi 
pieczę.

Powiedzmy o jeszcze jednej rzeczy przy-
padającej zwycięzcom, czyli o nagrodach. 
Co wygrałyście w Ślesinie?

— Zdobyłyśmy puchar, każda z nas została 
udekorowana złotym medalem i otrzymała 
dyplom. Poza tym, dostałyśmy statuetkę od 
gościnnie przebywającej na zawodach druży-
ny z Niemiec. Ale przede wszystkim jesteśmy 
dumne z tego, że w przyszłym roku będziemy 
reprezentować powiat koniński i gminę Krzy-
mów na zawodach wojewódzkich    mar.

ZDERZENIA KONTROLOWANE



SPORTOWI DZIAŁACZE  
ODZNACZENI

BĘDZIE CORAZ WIĘCEJ PUNKTÓW

Młodzi piłkarze z Brzeźna znaleźli się 
w siódmej grupie z drużynami Oranie Sport 
konin, Sparta Konin i GKS Lisewo. Pierw-
szy turniej ligowy został rozegrany czterna-
stego września w Brzeźnie i nie należał do 
udanych. Juniorzy „Czarnych” przegrali trzy 
mecze. 

— Nasza drużyna wyszła trochę na 
„sztywnych” nogach. Zawodników streso-
wało to, że za ogrodzeniem przyglądali się 
meczom ich rodzice, przed którymi chcieli 

jak najlepiej wypaść. Poza tym brakuje im 
jeszcze spokoju. Chcieliby już z pierwszego 
podania strzelić bramkę. Za mało jest gry 
zespołowej. Na szczęście nikt się nie załamał 
po przegranych meczach, w drużynie jest 
wola walki — powiedział Artur Młodziniak. 

Drugie spotkanie, rozegrane w Lisewie, 
przyniosło pierwsze zwycięstwo. „Orliki” 
z Brzeźna pokonały drużynę gospodarzy, 
przegrywając pozostałe mecze. 

Turnieje ligowe rozgrywane są systemem 

każdy z każdym. Drużyna gra w sześciooso-
bowym składzie, mecze trwają piętnaście 
minut, zmiany są lotne, co znaczy, że w każ-
dej chwili zawodnik może wejść na boisko 
lub z niego zejść. Ciekawostką jest to, że 
drużyny mogą być mieszane. W „Orlikach” 
z Brzeźna gra jedna dziewczynka, która bar-
dzo dobrze spisuje się w grze obronnej.

— Dziewczynki mogą być dwa lata star-
sze od chłopców, czyli o ile w tej lidze chłopcy 
mogą być w wieku od siedmiu do dziesięciu 

lat, to dziewczynki mogą grać w drużynie do 
ukończenia dwunastego roku życia — doda-
je Artur Młodziniak.

Inną różnicą jest szybkość rozgrywanych 
spotkań ligowych. Runda jesienna, rozpo-
częta czternastego września zakończy się już 
w połowie października turniejem w Brzeź-
nie    mar.

W turnieju wystartowały reprezentacje wszystkich  
jednostek OSP z terenu gminy Krzymów

Puchar Komendanta Gminnego OSP, przypadł w tym roku drużynie z Krzymowa 

Zarządy Wojewódzkiego i Okręgowego Związku Piłki Nożnej odznaczyły działaczy i piłkarzy Ludowo-
-Młodzieżowego Klubu Sportowego „Czarni Brzeźno”. — Chcemy pokazać, że pamiętamy o ludziach, któ-
rzy z pasją poświęcają się działalności klubu — mówił Mirosław Durczyński, prezes Konińskiego Okrę-
gowego Związku Piłki Nożnej.  

Tadeusz Krzyżaniak, prezes LMKS „Czarni Brzeźno” został srebrną odznakę honorową Wielkopolskiego  
Związku Piłki Nożnej

Srebrną odznakę honorową Wielko-
polskiego Związku Piłki Nożnej, za wkład 
włożony w rozwój i popularyzowanie piłki 
nożnej na terenie województwa wielkopol-
skiego, otrzymał Tadeusz Krzyżaniak, pre-
zes LMKS Czarni Brzeźno. 

Złotą odznakę Okręgowego Związku 
Piłki Nożnej w Koninie otrzymał Józef Ziar-
niak. Srebrnymi odznakami zostali uho-
norowani: Marianna Bąkowska, Zbigniew 
Biernacki, Marek Grabowski, a brązowymi 
piłkarze, którzy z klubem nierozerwalnie są 
związani od czasów juniorów: Michał Ola-
szewski i Artur Młodziniak.  

— Dziękujemy za zauważenie naszego 
klubu — mówił w imieniu odznaczonych 
trener Zbigniew Biernacki. 

Spotkanie odbyło się piętnastego wrze-
śnia, po — niestety — przegranym przez 
„Czarnych” 0:3 meczu z „Orłem” Kawęczyn.

— Porażka zawsze wkalkulowana jest 
w rozgrywki i nie trzeba się zrażać. Ogląda-
łem drugą połowę tego spotkania, mieliście 

okazje i ten wynik mógł być inny — mówił 
piłkarzom Mirosław Durczyński. 

Prezes KOZPN odniósł się także do po-
mysłu utworzenia dwóch grup w A Klasie. 
Powstały one na prośbę działaczy klubów, 
którzy chcieli zmniejszyć koszty dojazdów 
na mecze. Niektóre drużyny musiały po-
konywać duże odległości, żeby rozegrać 
mecz, na przykład piłkarze z Przykony, 
mający spotkania w Nekli, czy Miłosławiu. 
Koszty takich wyjazdów mocno obciążały 
budżety klubów. Teraz, dzięki powstaniu 
grup wschodniej i zachodniej, udało się 
ten problem rozwiązać. Drugim powodem 
rozbudowania A Klasy była inwestycja w 
młodzież. Drużyna grająca w tej lidze musi 
mieć zaplecze młodzieżowe. Dla „Czarnych” 
Brzeźno jest to zarejestrowana w tym sezo-
nie grupa „ Orlik-Żak”.

— Jeśli nie będziemy budować drużyn 
młodzieżowych, to w przyszłości nie będzie-
my mieli rezultatów w piłce „dorosłej” — 
tłumaczył Mirosław Durczyński    mar.
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Po ośmiu kolejkach czwartoligowych rozgrywek, Warta Krzymów zgromadziła na koncie pięć punktów.
Dotychczasowe doświadczenia pokazu-

ją, że prawdziwa piłka zaczyna się dopiero 
w czwartej lidze.

Na podstawie dwóch ostatnich spotkań 
widać nierówną grę zespołu z Krzymowa 
zremisowany (1:1) mecz z SKP Słupca i wy-
soka porażka (0:6) z Viktorią Września.

Mecz z SKP Słupca Warta zagrała 
w optymalnym składzie, na zupełnie nie-

złym,  czwartoligowym poziomie. Przy-
czyną przegranej z Viktorią Września były 
brak głównego bramkarza (pauza za czer-
woną kartkę), nieobecność podstawowych 
zawodników, takich jak Marcelo Barbosa de 
Oliveira i Jakub Grochociński (Jerry), oraz 
naprawdę wysoki poziom gry, jaki zapre-
zentowali przeciwnicy. 

Dotychczasowe spotkania pokazują 

fot. P. Markowski (x2)

braki, jakie należałoby uzupełnić, aby spro-
stać wymogom czwartej ligi. Są to przede 
wszystkim braki kadrowe w zespole oraz 
techniczno-organizacyjne i finansowe.

Rodzi się pytanie: czy zawodnicy i tre-
ner zdają ten trudny egzamin? Oni swoim 
zaangażowaniem, pasją i wolą walki na 
pewno tak. Ale czy my - działacze, gmina 
i wszyscy inni, którym leży na sercu dobro 

klubu? Nie wiem.
Zapraszamy wszystkich, którzy przy-

czynili się do powstania Warty Krzymów, 
jej kolejnych sukcesów, do szerokiej współ-
pracy i pomocy w codziennej działalności 
klubu.

Nie zmarnujmy dotychczasowego do-
robku Naszych Chłopaków!

Warta jest Nasza!    Piotr Górski

SZKOLNA KRONIKA 
SPORTOWA

fot. P. Markowski
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Cztery spotkania rozegrali Czarni Brzeźno w A klasie. — Naszymi rywalami były dotychczas zespoły 
obecne w tej lidze od dawna. Uważam, że zagraliśmy dobre mecze — mówi Zbigniew Biernacki, trener 
drużyny z Brzeźna.

Drużyna do tej pory zdobyła pięć punk-
tów. Dwa mecze zakończyły się remisem, 
jeden porażką i jeden zwycięstwem. 

W pierwszym meczu Czarni Brzeźno po-
dejmowali drużynę z Malanowa. Do przerwy 
gospodarze przegrywali 0:2. Nie osłabiło to 
jednak woli walki Czarnych i w drugiej poło-
wie, mocno zdeterminowani piłkarze zdoby-
li kontaktową bramkę, a tuż przed ostatnim 
gwizdkiem sędziego udało się wywalczyć 
remis.

Drugim przeciwnikiem była również silna 
drużyna GKS Osiek Wielki. 

— Tam trochę szczęście nam nie dopisało, 
a gospodarzom pomógł sędzia, dyktując kar-
nego, którego według mnie i zawodników nie 
powinno być, a w ostatnich minutach nie za-
uważył brutalnego faulu na naszym zawodni-
ku, który wychodził sam na sam na bramkę 
gospodarzy — mówi Zbigniew Biernacki.

Po rzucie karnym, Malanów wyszedł na 
prowadzenie, jednak przewagę utrzymał do 
trzydziestej czwartej minuty, w której Czarni 
zdobyli wyrównującą bramkę. Cztery minuty 
później było już 1:2 dla Brzeźna. Po przerwie, 
w pięćdziesiątej minucie, gospodarze wyrów-

nali wynik, utrzymując remis do końca spo-
tkania.

Nieszczęśliwie potoczył się mecz z Orłem 
Kawęczyn. Goście strzelili trzy bramki już 
w pierwszej połowie i, mimo prób przełama-
nia tego wyniku w drugiej połowie, gospo-
darzom nie udało się tego zrobić. Kawęczyn 
skupił się na grze obronnej, jedyne próby ata-
ku podejmował z kontry. Tę porażkę udało 
się zneutralizować na wyjazdowym meczu 
w Przykonie. Do przerwy Czarni prowadzili 
0:3, w drugiej połowie gospodarze wykorzy-
stali chwilowe rozprężenie piłkarzy z Brzeź-

na i zdobyli dwie bramki, jednak drużynie 
z Brzeźna udało się strzelić jeszcze jednego 
gola i całe spotkanie zakończyło się zwycię-
stwem Czarnych 2:4.

— Gra naszych piłkarzy z meczu na mecz 
wygląda coraz lepiej i myślę, że będziemy 
zdobywać coraz więcej punktów — dodaje 
Zbigniew Biernacki. 

Po czterech meczach, Czarni Brzeźno zaj-
mują siódme miejsce w tabeli drugiej grupy 
A klasy    mar.

Drużyna „Orlik-Żak” przy klubie „Czarni Brzeźno” rozpoczęła swoje pierwsze spotkania ligowe. — Na-
szym juniorom brakuje jeszcze spokoju , umiejętności opanowania stresu — mówi Artur Młodziniak, trener 
„Orlików”.

SZYBKA LIGA
STRAŻACY WYBIEGLI NA BOISKO

W zawodach wzięły udział reprezentacje 
wszystkich jednostek działających w gminie. 
Drużyny grały w systemie każdy z każdym, 
mecze były podzielone na dwie dziesięcio-
minutowe połowy. W tym roku w reprezen-
tacjach mogli się znaleźć zawodnicy, którzy 
są członkami klubów piłkarskich.

— Dzięki temu wzrósł poziom sportowy 
tegorocznego turnieju. Drugą zaletą zmia-
ny regulaminu jest to, że mogły wystąpić 

W Brzeźnie został rozegrany drugi strażacki turniej w piłce nożnej o puchar Komendanta Gminnego OSP. 
Najlepszymi piłkarzami wśród strażaków okazali się druhowie z Krzymowa.

drużyny wszystkich jednostek. Rok temu 
nie zagrała reprezentacja Kałku, ponieważ 
miała zbyt mało zawodników niezrzeszo-
nych w klubach piłkarskich — powiedział 
Julian Tomicki, Komendant Gminny OSP 
w Krzymowie.

W tym roku najlepsi okazali się straża-
cy z Krzymowa z bilansem ośmiu bramek 
zdobytych i tylko jednej straconej. Drużyna 
otrzymała puchar, ponadto każdy zawodnik 
dostał pamiątkowy brelok. Na drugim miej-
scu znalazła się drużyna z Głodna, trzecie 
miejsce przypadło OSP w Kałku.

Poza nagrodami dla zwycięskiej drużyny, 
organizator turnieju przygotował też wyróż-
nienia indywidualne. Otrzymali je: Karolina 
Olejniczak z OSP Brzeźno (jedyna kobieta, 
która brała czynny udział w turnieju), To-
masz Tomicki z OSP Krzymów został wy-
różniony jako najlepszy strzelec, natomiast 
najlepszym bramkarzem okazał się Mateusz 
Młodzieniak, również z Krzymowa.

Turniej zakończył się spotkaniem przy 
ognisku i pieczonej kiełbasce    mar.

REKLAMA

TRUDNY EGZAMIN WARTY  
KRZYMÓW

z podziałem na grupy chłopców i dziew-
cząt. W tym roku zawody zdominowali 
uczniowie Zespołu Szkół w Brzeźnie, 
wygrywając, z dużą przewagą nad pozo-
stałymi drużynami, biegi we wszystkich 
kategoriach. Zawody powiatowe zostaną 
rozegrane 27 września w Kazimierzu Bi-
skupim    mar.

22 września na wale w Szcze-
pidle odbyły się gminne zawody w dru-
żynowych biegach przełajowych. W tym 
roku na zawodach nie pojawiła się tylko 
reprezentacja szkoły podstawowej z Pa-
protni. Zawody są rozgrywane w trzech 
kategoriach: szkół podstawowych dru-
żyny mieszane (pięciu chłopców i pięć 
dziewczynek), oraz szkół gimnazjalnych 



Do rywalizacji stanęły reprezentacje 
poszczególnych klas. Drużyny w wyniku 
przeprowadzonego losowania zostały po-
dzielone na dwie grupy, a mecze rozegrano 
systemem „każdy z każdym”. Po poszcze-
gólnych pojedynkach odbyły się ćwierć-
finały, półfinały oraz mecze decydujące 
o pierwszych sześciu miejscach. W turnieju 
wzięło udział czterdziestu ośmiu chłopców 
oraz dwie reprezentantki z klas pierwszych. 

Łącznie odbyło się 11 meczów, a w trzech 
przypadkach do rozstrzygnięcia potrzebna 
była seria rzutów karnych.

Zwycięzcą turnieju okazała się klasa Ia 
i to ona otrzymała Puchar Prezesa Stowa-
rzyszenia PLATAN. Najlepszym bramka-
rzem uznano Pawła Walczaka, a najlepszym 
strzelcem — Bartosza Olejnika, któremu 
udało się strzelić cztery bramki.

Rafał Szkudelski — koordynator turnieju 

i nauczyciel wychowania fizycznego w Ze-
spole Szkół w Brzeźnie – podkreśla, że tego 
typu zdrowa rywalizacja pozytywnie wpły-
wa na gimnazjalistów.

— Uczniowie sami dopominali się już od 
początku roku szkolnego o turniej, więc nie 
pozostało nic innego, jak tylko wyjść do nich 
z inicjatywą organizacji tej imprezy. Turniej 
przebiegał w sportowym duchu walki, a za-
wsze najgłośniej były dopingowane najmłod-

sze klasy i to jednia z nich, klasa Ia sprawiła 
niespodziankę podczas trwania turnieju po-
konując w finale po karnych klasę IIIb. My-
ślę, że turniej wpisze się na stałe w kalendarz 
sportowy szkoły, a może rozszerzymy go 
o przedstawicieli Gimnazjum w Krzymowie. 
Cieszę się, że chęć organizacji czasu wolnego, 
wykazują przedstawiciele Stowarzyszenia 
Platan oraz GOK-u w Brzeźnie — powie-
dział Rafał Szkudelski   mar.Na zwycięzców czekały puchary, a wszystkie startujące drużyny otrzymały dyplomy za udział

W turnieju wzięli udział uczniowie wszystkich klas gimnazjalnych z Zespołu Szkół w Brzeźnie
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Już po raz drugi gimnazjaliści z Zespołu Szkół w Brzeźnie spotkali się na tutejszym „Orliku”, by walczyć 
o Puchar Prezesa Stowarzyszenia PLATAN. Turniej piłki nożnej rozegrany został w sobotę, 14 września.

ZWYCIĘŻYLI NAJMŁODSI

NASZE SPRAWY
rozmowy z mieszkańcami i samorządowcami
od poniedziałku do piątku, godz.
10:00, 12:00, 14:00, 16:00, 18:00, 20:00 i 21:00

TO BYŁ TYDZIEŃ
podsumowanie wydarzeń w gminie i regionie
sobota, godz. 14:00 i 19:00
niedziela, godz. 13:00

Internetowe Radio Gminy Krzymów

słuchaj na
www.krzymow.pl


